
PROTOKOŁ Nr XI/07 
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 26 września 2007 roku 
 

W sesji udział wzięli: 
a/ czternastu radnych Rady Gminy - nieobecny: L. Młyński /spóźniony P. Pałubicki/ 
b/ Wójt Gminy - Eugeniusz Dańczak 
c/ Sekretarz Gminy - Iwona Wójcik 
d/ Skarbnik Gminy - Marek Malinowski 
 
Porządek obrad: 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
a/  otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b/  przyjęcie porządku obrad, 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

2.  Podjęcie uchwały w sprawie: 
a/ zawarcia porozumienia samorządowego pomiędzy Gminą Kępice a 
Powiatem Słupskim, Gminą Główczyce, Gminą Słupsk i Gminą Dębnica 
Kaszubska.  

3.   Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
      4.   Zamknięcie obrad.    
 

Przebieg sesji: 
 
Ad.1 
a/ 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz powitał Radnych i gości przybyłych 
na sesję. Następnie dokonał otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając prawomocność 
obrad. Otwarcia dokona ł o godz.910 w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy. 
 
b/ 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz przedstawi ł porządek obrad. 
Przewodniczący zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do przedstawionego porządku 
obrad. 
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego porządku obrad 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad porządkiem 
obrad. 
W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (13 za).  

 



c/  
 
Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono. W wyniku g łosowania protokół 
został przyjęty jednogłośnie (14 za). 
 
Ad 2 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicvz poprosi ł Zastępcę 
Przewodniczącego Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie 
zawarcia porozumienia samorządowego pomiędzy Gminą Kępice a Powiatem 
Słupskim, Gminą Główczyce, Gminą Słupsk i Gminą Dębnica Kaszubska.  
Zastępca Przewodniczącego Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały /załącznik Nr 
1 do protokołu/. 
Przewodniczący rady poinformował, że na komisji wspólnej, która się odbyła 04 
wrzesnia projekt był omawiany, jednak Radni opiniowanie tego projektu od łożyli z 
uwagi na zbyt wiele niejasności, które ona budziła. Poprosił Sekretarz Gminy o 
przedstawienie uzasadnienia do projektu uchwa ły. 
Sekretarz poinformowała, ze w dniu 14.09. odbyło się spotkanie, w którym 
uczestniczył główny koordynator projektu oraz G łównym Konserwatorem Zabytków 
dla Powiatu Słupskiego. Wiele spraw zostało wyjaśnionych. Proponuje by w § 1 pkt. 
1 uchwały wprowadzić zapis: „ że nazwa projektu może ulec zmianie w zależności od 
wyboru kościołów, które będą przeznaczone do remontu”. Może tak się zdarzyć, że 
Budowo nie wejdzie do projektu, a my nie chcemy zamykać szansy innym kościołom.  
Budowo otrzymało 6 tys. w ramach kontraktu wojewódzkiego. W chwili obecnej dużo 
zależy od rozmów z Parafią. Na realizację projektu niezbędne są ich środki. 
Wójt uważa, że należy do uchwały wpisać wszystkie miejscowości, gdzie występują 
kościoły tj. Budowo, Dębnica Kaszubska i Dobieszewo. 
Sekretarz stwierdziła, że w uchwale nie może być taki zapis. Do projektu możemy iść 
z jednym kościołem. 
Przewodniczący Rady prosi o rozwagę, przy dokonywaniu poprawnych zapisów, 
gdyż nie chciałby, by ta uchwała została przedobrzona. 
Uważa, że 6 tys. na remont kościoła, które pochodzi z kontraktu Marsza łka, w 
Budowie to jest zbyt mała kwota. 
Wójt wyjaśnił, że te 6 tys., które otrzymała Parafia w Budowie, to nie jest na remont, 
a na opracowanie dokumentacji technicznej.  
Przewodniczący rady prosi o dokładne sformułowanie zapisu, jaki chcemy 
wprowadzić do uchwały. 
Sekretarz podtrzymała swoją propozycję. 
Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem, czy  gminy przystępujące do porozumienia 
juz podjęły tą uchwałę. 
Sekretarz poinformowała, że dwie gminy już podjęły stosowne uchwały. 
Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem, czy były przeprowadzane rozmowy z 
pozostałymi Parafiami w tym temacie, czy tylko z Budowem. 

 



Wójt poinformował, że były rozmowy z Wszystkim Proboszczami z terenu Gminy. 
Proboszcz z Dobieszewa z uwagi na stan zdrowia nie jest zainteresowany. Nowy 
proboszcz z Dębnicy Kaszubskiej obecnie także wyraża chęć. Trudno przewidzieć 
zakres prac, które można w ramach tych projektów wykonać, gdyż całe wnętrza 
kościołów nie są ujęte jako zabytki. Za zabytki są uznane tylko niektóre elementy 
wnętrz. Będziemy się starali wspomóc te kościoły. Będą to kwoty symboliczne, gdyż 
na duże wsparcie nas nie stać. Natomiast będziemy wspierać poprzez pomoc w 
pisaniu programów. 
Radna U. Frankowska stwierdzi ła, że jest zaskoczona tym, że całe kościoły nie są 
zabytkami. 
Sekretarz Gminy uważa, że patrząc na naszą gminę, jeżeli będzie potrzeba to 
poprosimy pozostałe gminy o zmianę porozumienia.  
Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem, czy Parafie wiedzą o kosztach tego 
przedsięwzięcia. 
Wójt poinformował, że nie, bo brakuje nam odniesienia, czy te 400 tys. to duzo, czy 
mało. Nie znamy zakresu prac. 
Sekretarz poinformowała, że na naszą Gminę przypada 462 tys. Parafia będzie 
musiała wnieść 15% wartości prac, które będą objęte projektem. 
Radny K. Olech zwrócił się z pytaniem, czy gminy podejmując uchwałę przyjmują 
jednocześnie projekt porozumienia. 
Sekretarz wyjaśniła, że porozumienie stanowi załącznik do uchwały. Podjęcie 
uchwały upoważnia Wójtów do podpisania porozumienia. Te projekty na tym etapie 
będą uszczegóławiane. 
Radna J. Karaś, uważa, że nie należy w uchwale wymieniać miejscowości, tylko 
wprowadzić zapis „Budowle sakralne”. 
Radny B. Rębas jest zdania, że wprowadzenie takiego zapisu spowoduje 
uszczegółowienie uchwały. Inne Gminy także mają kościoły w innych 
miejscowościach. 
Radny P. Pałubicki stwierdził, że w tej chwili ważne jest podjecie uchwały, która 
stanowi intencję – upoważnienie Wójta do rozmów z pozosta łymi partnerami. Wójt 
zna nasze obawy, wyciągnie z tej dyskusji najbardziej optymalne rozwiązanie. Jest 
zdania, że tę kwotę należy podzielić na wszystkie Parafie, jeżeli będzie taka 
możliwość, gdyż przyczyni się to do rozłożenia kosztów na parafian. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz stwierdził, że wkład Parafii będzie uzależniony 
od zakresu prac, jakie będą wykonywane w danym kościele.  
Radna A. Łomża zauważyła, że w tej chwli nie możemy rozmawiać o kosztach, gdyż 
nie wiemy jakie kościoły zostaną wprowadzone i z jakimi kosztami robót. 
Radny P. Pałubicki zauważył, że Wójt dostanie upoważnienie Rady i będzie 
prowadził rozmowy w takim kierunku, by były dla nas korzystne. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zauważył, że był czas i należało dowiedzieć się 
dokładnie, czy będą problemy jeżeli wprowadzimy zmiany. 
Sekretarz Gminy poinformowała, że rozmawiała z gm. Kepice i poinformowano ją, że 
w innych gminach także następują  zmiany.  Nie będzie żadnego problemu ze 
zmianą uchwały, jeżeli do projektu będziemy chcieli wprowadzić inną miejscowość. 
Jeżeli wprowadzimy zapis, o którym mówi łam to będziemy mieli otwartą furtkę.  

 



Radny P. Pałubicki jest za tym, by ująć w uchwale propozycję zapisu Radnej J. 
Karaś. 
Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem, czy jeżeli wprowadzimy do wniosku więcej 
niż jeden kościół, to czy kwota z programu przyznana naszej Gminie może ulec 
zmianie.          
Sekretarz poinformowała, że nie. Cały projekt zamyka się kwotą 1 mln euro. Nasza 
Gmina niezależnie od ilości kościołów otrzyma kwotę ok. 460 tys.   
Przewodniczący rady M. Adamowicz zauważył, że jeżeli proponowany przez Panią 
Sekretarz zapis będzie dla nas korzystny to prosi o ponowne podanie tre ści tego 
zapisu i przegłosowanie uchwały. 
Sekretarz Gminy proponuje ująć w treści uchwały w § 1 ust. 2 następujący zapis „ 
Nazwa projektu, o którym mowa w ust.1 może ulec zmianie w zależności od wyboru 
kościołów przeznaczonych do remontu, bez zmiany niniejszej uchwa ły” a w ust. 3 
będzie ujęty zapis, że projekt porozumienia stanowi za łącznik do niniejszej uchwały.   
Zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają jeszcze pytania dotyczące podejmowanej 
uchwały. Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /12 za, 1 przeciw, 1 
wstrzymujący/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
 
Ad. 3 
 

 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz prosi ł o składanie wniosków. 
Radni nie złożyli żadnych wniosków.  
                     
Ad. 4 
  

Marian Adamowicz Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 940  dokonał 
zamknięcia obrad sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 
 

Protokołowała:                                                                                Przewodnicz ący                              

Teresa Kozdroń-Kołacka                                                                   Rady Gminy  
                                                                                                  / -/ Marian Adamowicz 

 


